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E D I T O R I Á L

 Ďakujeme, že ste s nami strávili 
Deň otvorených dverí

Köszönjük, hogy velünk  
voltak a nyílt napon

#spolutvorimekraj

Poslednú júnovú sobotu sa stovky z vás prišli pozrieť na tretí ročník Dňa otvorených dverí 
trnavskej župy. Počas dňa sme pripravili pestrý program, ktorí potešil nielen deti, ale aj 
dospelých. Potešil nás záujem návštevníkov, ktorí sa našich kolegov pýtali rôzne otázky  

a zaujímali sa o dianie v našom kraji. Dokázali sme si, že #spolutvorimekraj. 
Podrobnosti o Dni otvorených dverí na župe nájdete na strane 20.

Június utolsó szombatján Önök közül több százan vettek részt Nagyszombat  
megye harmadik alkalommal megrendezett nyílt napján. Az eseményre változatos 

programmal készültünk, amely a gyermekek és a felnőttek tetszését egyaránt elnyerte. 
Örömmel tölt el bennünket a látogatók részéről tapasztalható érdeklődés, akik különféle 

kérdéseket tettek fel munkatársainknak, és érdeklődtek a megyei történésekről.  
Bebizonyítottuk, hogy #egyuttalakitjukamegyet. 

A megyei nyílt napról a 20. oldalon olvashatnak részletesebb beszámolót.
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A galgóci híd teljes felújításához elsőként fogtunk hozzá 
40 év után, azonban forgalomkorlátozó intézkedésekre 

volt szükség. Nehéz hónapokat tudhatnak maguk mögött 
a galgóciak és a környékbeliek, mivel a hídfelújítás 
miatt biztonsági szempontból ki kellett innen tiltani 

a forgalmat. A munkálatok már nagyon előrehaladtak, és 
a híd tartópilléreinek megerősítésével sokkal jobb lett 

a stabilitása. Galgóc városával és a Szlovák Vasúttársasággal 
együttműködve a gépjárművezetők részére 515 autó 
összkapacitású mentesítő parkolókat alakítottunk ki.

A Galgócnál a Vág folyón át 
vezető	hídra	a	pillérek	megerősítése	
után	visszatérhettek	a	gyalogosok.	
A	számukra	kijelölt	biztonságos	foly-
osót	2022.	július	20-án	adtuk	át	
rendeltetésének.	Ezzel	összefüggésben	
egy	további,	95	férőhelyes	ideiglenes	
parkolót	tettünk	hozzáférhetővé,	amely	
a	Peter	Vetter	társaság	székháza	mellett	
található	Beregszeg	(Šulekovo)	város-
részben.
A	gyalogos	sáv	másfél	méter	széles,	

és	1,8	méter	
magas 

kerítés	védi.	Ha	ettől	a	biztonságos	
gyalogos	folyosótól	5	méteres	közelség-
ben	bontási	munkálatokat	fognak	
végezni,	akkor	a	kerítést	például	geotex-
tíliával	is	bevon	ják.
A	kerékpárosoknak	és	a	roll-

erozóknak	a	híd	előtt	le	kell	szállniuk,	és	
gyalogosan	folytathatják	útjukat	a	hídon	
keresztül.	A	híd	a	gépjárművek	részére	
továbbra	is	le	van	zárva,	az	autótula-
jdonosok	a	Vág	folyó	mindkét	partján	
kialakított	mentesítő	parkolókban	hagy-
hatják	a	járművüket.	Összesen	515	hely	
van	ezekben	a	parkolókban.	A	parkolók	
Litpótváron	(Leopoldov)	és	Galgócon	

vannak	kialakítva	a	vasútállomás	mellett,	
utóbbi	helyen	a	városi	sportcsarnoknál,	
továbbá	Beregszeg	városrészben	a	bev-
ásárlóközpont	mellett,	valamint	az	Ipari	
(Priemyselná)	utcában	és	a	Peter	Vetter	
társaság	székháza	mellett.		
Közvetlenül	a	híd	lezárása	után	

intézkedtünk	új	vonatjáratok	beso-
rolásáról	a	menetrendbe	Lipótvár	és	
Galgóc	között.	A	tanév	alatt	pedig	
bővítettük	egyes	vonatjáratok	kapac-
itását.	A	nyári	szünet	alatt	pluszjára-
tokat	iktattak	be.	Ezek	korán	reggel	és	
késő	este	járnak,	valamint	a	reggeli	és	
az	esti	csúcs	alatt.

Jozef Viskupič, Nagyszombat megye elnöke

A galgóci hidat megnyitottuk 
a gyalogosok számára

A  H Ó N A P  T É M Á J A  /  T É M A  M E S I A C A
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Po	vykonaní	prác	na	zosilnení	
základov	cestného	mosta	cez	rieku	
Váh	v	Hlohovci	sa	naň	vrátili	chodci.	
Bezpečný	koridor	sme	otvorili	20.	júla	
2022.	V	tejto	súvislosti	sme	sprístup-
nili	ďalšie	dočasné	parkovisko,	ktoré	sa	
nachádza	pri	spoločnosti	Peter	Vetter	
v	Šulekove	a	má	kapacitu	95	áut.
Koridor	pre	chodcov	má	šírku	1,5	

metra	je	vyhradený	oplotením	vy-
sokým	1,8	metra.	V	prípade,	že	sa	do	
vzdiale	nosti	piatich	metrov	od	koridoru	
budú	realizovať	búracie	práce,	bude	na	
oplotenie	osadená	dodatočná	ochrana	
napríklad	v	podobe	geotextílie.	

Cyklisti	a	kolobežkári	musia	pred	
mostom	zastaviť,	zosadnúť	zo	svojich	
dopravných	prostriedkov	a	pokračovať	
ako	chodci.	V	súvislosti	s	uzávier-
kou	mosta	pre	automobilovú	dop-
ravu	sú	pre	motoristov	k	dispozícii	
dočasné	záchytné	parkoviská	na	 
oboch	stranách	Váhu	s	celkovou	ka-
pacitou	515	miest.	Parkoviská	sa	na-
chádzajú	v	areáloch	železničných	staníc	
v	Leopoldove	a	Hlohovci,	pri	Mestskej	
športovej	hale	v	Hlohovci,	pri	nákup-
nom	centre	v	Šule	kove,	taktiež	na	 
Priemyselnej	ulici	a	pri	spoločnosti	
Peter	Vetter.

Bezprostredne	po	uzavretí	mosta	
sme	zabezpečil	vypravovanie	nových	
vlakových	spojov	medzi	Leopoldo-
vom	a	Hlohovcom	a	počas	školského	
roka	aj	navýšenie	kapacity	vybraných	
vlakových	súprav.	Mimoriadne	vlakové	
spojenia	premávajú	aj	počas	letných	
prázdnin.	Pre	cestujúcich	sú	k	dispo-
zícii	s	skorých	ranných	a	neskorých	
večerných	hodinách,	ako	aj	v	čase	ran-
nej	a	poobedňajšej	dopravnej	špičky.

Jozef Viskupič, trnavský župan

Komplexná rekonštrukcia mosta v Hlohovci, ku ktorej sme 
sa odhodlali ako prví po 40 rokoch, si vyžaduje nevyhnutné 
dopravné obmedzenia. Hlohovčania a obyvatelia okolitého 

regiónu majú za sebou náročné mesiace, počas ktorých 
bola v záujme zachovania bezpečnosti vylúčená doprava 

z rekonštruovaného mosta. Práce výrazne pokročili 
a zosilnením základov mosta sa zvýšila jeho stabilita. 

V spolupráci s mestom Hlohovec a Železnicami Slovenskej 
republiky sme pre motoristov vytvorili záchytné parkoviská 

s celkovou kapacitou 515 miest.

Most v Hlohovci 
sme sprístupnili pre chodcov

Autor:	Michal	Petro

Po moste prejdete aj s bicyklom či 
kolobežkou, musíte ich ale pretlačiť  

na druhú stranu.

A  H Ó N A P  T É M Á J A  /  T É M A  M E S I A C A
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A	hidak	mint	közlekedésre	alkalmas	
építmények	akadályokon	ívelnek	át,	és	
céljuk,	hogy	összekapcsolják	a	folyópar-
tokat,	a	városokat	és	végül	bennünket,	
embereket.	Ahhoz,	hogy	a	hidak	továbbra	
is összeköthessenek bennünket, oda kell 
figyelni	rájuk,	és	megfelelő	állapotban	kell	
azokat	tartani.

A	másod-	és	harmadrendű	utakon	
lévő	hidak	rendszeres	ellenőrzését	a	
Nagyszombat	megyei	Közútkezelő	és	Út-
karbantartó	Vállalat	végzi	évente	egyszer,	
tekintettel	arra,	hogy	a	hidak	esetleges	
meghibásodásai	folyamatosan	előfordul-
hatnak.	Négyévente	egyszer	ún.	nagy	el-
lenőrzéseket	tartanak.	2021-ben	a	megye	
kezelésében	lévő	382	hídból	csaknem	
százat	ellenőriztünk.

A	hidak	nemcsak	megyénkben,	hanem	
egész	Szlovákiában	régóta	elhanyagoltak.	
Felújításukat	szisztematikusan	közelítet-
tük	meg.	Az	elmúlt	öt	évben	összesen	
16,1	millió	eurót	fordítottunk	38	híd	
felújítására.	A	Nagyszombat	megye	által	
kezelt	leghosszabb,	galgóci	közúti	híd	
komplex	rekonstrukciója	mellett	több	
kisebb	hidat	is	felújítunk	a	megyében.	Már	
befejeződött	a	D1-es	autópálya	feletti	
híd	korszerűsítése	Pöstyén	közelében,	
csakúgy,	mint	a	Határ-kanálison	átvezető	
híd	alsó	részének	építése	Nyáradon.	
Jelenleg	a	Pöstyéni	járásban	található,	
Vígvár	(Veselé)	és	Rákfalu	(Rakovice)	
közötti	híd,	valamint	a	Farkashelyv-
idoványon	(Dubovce)	a	Chvojnica-patak	
hídja	és	Magyargurabon	(Veľký	Grob)	
a	Vištucký-patak	hídja	is	felújítás	alatt	
áll.	Hamarosan	megkezdjük	a	Szentist-
váncoborfalván	(Popudinské	Močidľany)	
ugyanezen	a	patakon	átívelő	híd	rekon-
strukcióját,	és	megkezdődnek	a	munkák	az	

alsóatraki	(Dolné	Otrokovce)	hídon.
Annak	érdekében,	hogy	az	energia-	

és	építőanyagárak	emelkedése	ellenére	
is	elvégezhessük	a	felújításokat,	3	millió	
euró	átcsoportosítását	hagytuk	jóvá	a	
tartalékalapból	a	közúti	infrastruktúra	
korszerűsítésére.	A	megyei	utakra	és	
hidakra	összesen	18	millió	euró	áll	majd	
rendelkezésünkre.

 - -
Mosty	ako	dopravné	stavby	prekle-

nujú	prekážky	a	majú	za	cieľ	spájať,	či	
už	brehy	riek,	mestá	a	obce	a	nakoniec	
aj	nás	ľudí.	Aby	nás	mohli	mosty	spájať	
naďalej,	je	potrebné	venovať	im	pozornosť	
a	udržia	vať	ich	v	spôsobilom	stave.

Bežné	prehliadky	mostov	na	cestách	
II.	a	III.	triedy	vykonáva	Správa	a	údržba	
ciest	Trnavského	samosprávneho	kraja	
(SÚC	TTSK)	raz	ročne	vzhľadom	na	to,	
že	prípadné	poruchy	na	mostoch	môžu	
vznikať	priebežne.	Raz	za	štyri	roky	sú	vy-
konávané	aj	tzv.	hlavné	preh	liadky,	pričom	
v	roku	2021	sme	takto	skontrolovali	
takmer	stovku	mostov	z	celkového	počtu	
382	v	našej	správe.

Stav	mostov	nielen	v	našom	kraji,	
ale	aj	na	celom	Slovensku	bol	dlhodobo	

zanedbávaný.	K	obnove	mostov	sme	
pristúpili	systémovo.	Do	38	rekonštrukcii	
sme	posledných	päť	rokov	investovali	
spolu	16,1	milióna	eur.	Okrem	komplex-
nej	rekonštrukcie	najdlhšieho	cestného	
mosta	spravovaného	Trnavským	krajom	
v	Hlohovci	rekonštruujeme	aj	viaceré	
menšie	mosty	po	celom	kraji.	Hotová	je	už	
modernizácia	mosta	ponad	diaľnicu	D1	pri	
Piešťanoch	a	aj	spodná	stavba	mosta	cez	
Chotárny	kanál	v	obci	Ňárad.	V	súčasnosti	
prechádza	rekonštrukciou	most	medzi	
Veselým	a	Rakovicami	v	piešťanskom	
okrese	tiež	most	cez	potok	Chvojnica	
v	obci	Dubovce	a	aj	most	cez	Vištucký	po-
tok	v	obci	Veľký	Grob.	Onedlho	začneme	
s	rekonštrukciou	mosta	cez	rovnaký	potok	
v	obci	Popudinské	Močidľany	a	robotníci	
nastúpia	aj	na	most	v	Dolných	Otrokov-
ciach.

Aby	sme	mohli	realizo	vať	rekonštruk-
cie	aj	napriek	nárastu	cien	energií	a	ma-
teriálov,	schválili	sme	pre	sunutie	troch	
miliónov	eur	z	rezervného	fondu	na	mo-
dernizáciu	cestnej	infraštruktúry.	Celkovo	
tak	budeme	mať	k	dispozícii	18	miliónov	
eur	na	župné	cesty	a	mosty.

Autor:	Michal	Petro

A gépjárművezetők immáron biztonságosan  
használhatják a Határ-kanálison átívelő hidat Nyáradon.

Motoristi už môžu bezpečne používať most  
cez Chotárny kanál v obci Ňárad.

Híd a D1-es autópálya 
felett Pöstyén közelében.

Most nad diaľnicou  
D1 pri Piešťanoch. 

Obnovujeme aj ďalšie 
mosty v kraji

További hidakat is 
felújítunk a megyében

Így készül az új híd Vígváron. 
Takto sa rysuje nový most vo Veselom.A  H Ó N A P  T É M Á J A  /  T É M A  M E S I A C A
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Letisko	Piešťany	dosiahlo	v	minulom	roku	dobré	hospodárske	
výsledky	aj	napriek	pretrvávajúcej	pandémii	ochorenia	Covid-19,	
ktorá	výrazne	negatívne	ovplyvnila	trh.	Vyplýva	to	z	účtovnej	
závierky	a	výročnej	správy	za	predchádzajúci	rok,	ktoré	boli	
schválené	valným	zhromaždením	akciovej	spoločnosti.	
Pred	piatimi	rokmi	bolo	piešťanské	letisko	na	prahu	likvidácie.	

Spolu	s	novým	manažmentom	sme	ho	zachránili	a	v	jeho	ešte	dy-
namickejšom	rozvoji	nás	pribrzdila	pandémia	ochorenia	Covid-19.	
V	roku	2021	sa	hospodárenie	letiska	opäť	zlepšilo.	Spoločnosť	
dosiah	la	historicky	najvyššie	vlastné	tržby	a	po	prvý	krát	od	začiat-
ku	ozdravného	procesu	v	roku	2018	dosiahla	kladný	výsledok	
hospodárenia	(EBIDTA).	Ten	mohol	byť	ešte	vyšší,	keby	letisko	
nemuselo	vyplácať	nehorázne	odmeny	bývalým	členom	orgánov	
spoločnosti,	ktorí	mu	nepomáhali,	práve	naopak.
Letisko	dosiahlo	v	roku	2021	výnosy	vo	výške	1	405	982	

EUR,	z	toho	vlastné	tržby	predstavovali	629	262	EUR.	V	po-
rovnaní	s	rokom	2020	ide	o	nárast	výnosov	o	57	%,	a	nárast	
vlastných	tržieb	až	o	156	%.	Za	rok	2021	spo	ločnosť	vykázala	
záporný	hospodársky	výsledok	108	405	eur,	čo	je	o	63	%	menej	
ako	predchádzajúci	rok.
V	tomto	roku	letisko	investovalo	do	montáže	klimatizácie	

v	príletovom	termináli.	Počíta	tiež	s	pridaním	tretieho	vybavova-
cieho	pultu	pre	cestujúcich	i	nákupom	zariadenia	na	odmrazovanie	
vzletovej	a	pristávacej	dráhy.	Najväčšou	investíciou	bude	nákup	
hasičského	vozidla	v	hodnote	180	000	EUR	z	poskytnutého	
príspevku	z	rozpočtovej	kapitoly	ministerstva	dopravy.	
V	roku	2019	boli	zavedené	historicky	prvé	charterové	lety	

z	piešťanského	letiska.	Počas	tohtoročnej	letnej	sezóny	sa	
z	Piešťan	do	tureckej	Antalye	lieta	štyrikrát	týždenne.

Autor:	Ľubica	Tarabová

A	pöstyéni	repülőtér	tavaly	jó	gazdasági	eredményt	ért	el,	
annak	ellenére,	hogy	a	Covid-19-járvány	kedvezőtlen	hatással	
volt	a	piacra.	Ez	derül	ki	abból	a	könyvviteli	zárásból	és	a	tava-
lyi	évről	készült	évzáró	beszámolóból,	amelyet	a	részvénytár-
saság	közgyűlésén	hagytak	jóvá.
Öt	éve	a	Pöstyénben	működő	repülőtér	a	felszámolás	

küszöbén	állt.	Az	élére	került	új	menedzsmenttel	közösen	meg-
mentettük,	és	csak	a	járványhelyzet	akadályozta	meg	azt,	hogy	
még	erőteljesebben	fejlődjön.	2021-ben	a	gazdálkodás	tovább	
javult.	A	részvénytársaság	létezése	óta	a	legmagasabb	saját	
bevételre	tett	szert,	és	a	fellendítését	célzó,	2018-ban	beindí-
tott	folyamat	során	először	mutatott	fel	pozitív	gazdálkodási	
eredményt.	Ez	még	nagyobb	is	lehetett	volna,	ha	a	társaságnak	
nem	kellett	volna	kifizetnie	a	botrányosan	nagy	összegű	
jutalmakat	a	korábbi	vezetőség	tagjai	részére,	akik	nemhogy	
segítették	az	előrelépést,	hanem	gátolták	azt.
A	repülőtér	hozamai	2021-ben	elérték	az	1	405	982	eurót,	

ebből	a	saját	bevételek	629	262	eurót	tettek	ki.	A	2020-as	
év	bevételeivel	összehasonlítva	ez	57%-os	hozamnövekedést	
jelent,	a	saját	bevételek	vonatkozásában	az	emelkedés	156%-
os.	2021	a	cégnek	negatív	gazdasági	eredményt	hozott,	
mégpedig	108	405	eurót,	ami	63%-kal	alacsonyabb,	mint	az	
előző	évben.
A	repülőtéren	idén	az	érkezési	terminálnál	klímaberen-

dezést	szereltek	fel.	Azzal	is	számolnak,	hogy	létrehoznak	egy	
harmadik	ügyintéző	pultot.	Tervezik	fagyásgátló	berendezés	
beszerzését	is,	amellyel	a	fel-	és	leszállópályákat	látnák	el.	A	
legnagyobb	volumenű	idei	beruházás	egy	tűzoltóautó	beszer-
zése	lesz,	amely	előreláthatólag	180	ezer	euróba	
kerül.	Beszerzését	a	közlekedési	miniszté-
rium	költségvetéséből	finanszíroznák.

A pöstyéni repülőtér nyereséget ért el
Letisko v Piešťanoch dosiahlo zisk

Z piešťanského 
letiska odlietali aj futbalisti 

Spartaka Trnava na zápas Európskej 
konferenčnej ligy do Walesu.

Piešťanské letisko 
hostilo v máji unikátny 

Festival letectva.

Cestujúci môžu využiť 
služby modernej príle- 
tovej i odletovej haly.
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Az	elmúlt	öt	évben	a	másod-	és	harmadrendű	utak,	valamint	
az	intézményeink	alatti	telkek	megszerzésére	összpontosítot-
tunk.	A	telkek	megszerzése	lehetővé	teszi,	hogy	a	megye	társ-
finanszírozással	beruházásfejlesztési	terveket	valósítson	meg	
európai	uniós	források	segítségével.	A	megyei	képviselők	júniusi	
ülésükön	tudomásul	vették	a	vagyonrendezés	kérdésével	kapcso-
latos	tájékoztatót.

A	Szlovák	Földalapból	származó	delimitáció	kiterjedt	
Nagyszombat	megye	mind	a	hét	járására	és	96	kataszteri	terüle-
tre.	230	telket	szereztünk,	amelyek	könyvelési	értéke	350	ezer	
euró.	Ha	az	árat	becslő	határozta	volna	meg,	akkor	az	ár	ennek	
többszöröse	lenne.	Cserével	telkeket	szereztünk	Jányokon,	
Jászlóapátszentmihályban	(Jaslovské	Bohunice)	és	Királymajorban	
(Šajdíkove	Humence).	Az	elmúlt	négy	évben	a	megyében	9%-kal	
sikerült	növelnünk	a	telekrendezés	arányát	az	utak	alatti	területek-
en,	míg	az	előző	12	évben	ez	csak	5%-os	volt.

Az	Állami	Számvevőszék	2021-ben	megyénket	jó	példaként	
jelölte	meg	ingatlannyilvántartási	és	használati	megközelítéséért.	
Külön	kiemelte	azon	kezdeményezésünket,	hogy	optimalizáljuk	
a	felesleges	és	használaton	kívüli	ingatlanok	kihasználását.

Folyamatosan	végezzük	a	megyei	szervezetek	telephelyén	
lévő	telkek,	épületek	vagyonjogi	rendezését,	hogy	a	fejlesztési	
terveket	folytathassuk.	Ilyen	telekrendezést	valósítottunk	meg	
például	a	volt	nagyszombati	Iskolai	Tangazdaság	épületei	alatti	
telkeknél,	amelyeket	közterületekké	kívánunk	átépíteni,	például	
sportpályákká,	szociális	szolgáltatásokat	nyújtó	létesítmények-
ké	vagy	közösségi	házzá.	Két	középiskola	–	a	galgóci	I.	Kupec	
Gimnázium	és	a	nagyszombati	Ipari	és	Műszaki	Szakközépiskola	
–	területén	telekrendezést	végeztünk	sportpályák	építése	vagy	
felújítása	céljából.

A	Dunaszerdahely	városával	történt	telekrendezésnek	
köszönhetően	a	megye	lehetőséget	kapott	a	Csallóközi	Múzeum	
területének	kihasználására.	A	megye	eddig	csak	az	épületek	tulaj-
donosa	volt,	az	alattuk	lévő	területeké	és	az	udvar	alatti	területeké	
viszont	nem.	A	jelenlegi	raktárat	lebontják,	és	a	helyén	új,	
nagyobb	épület	lesz.	Ebben	kap	majd	helyet	az	új	raktár,	valamint	
irodai	helyiségek	és	könyvtár.

Szereden	a	megye	érdekelt	abban,	hogy	effektívebbé	tegye	
a	kereskedelmi	iskola	és	a	gimnázium	épületeinek	működtetését.	
A	várossal	történő	telekrendezésnek	köszönhetően	a	megye	új	
konyhát	és	ebédlőt	szeretne	felépíttetni	mintegy	1	millió	euró	
értékben.

V	ostatných	piatich	rokoch	sme	sa	sústredili	aj	na	nadobú-
danie	nehnuteľného	majetku	pod	cestami	II.	a	III.	triedy	a	areálmi	
našich	organizácií.	Získanie	pozemkov	a	stavieb	nám	umožní	rea-
lizovať	investičné	rozvojové	zámery	spolufinancované	z	európ-
skych	zdrojov.	Informáciu	o	problematike	majet	kovoprávneho	
vysporiadania zobrali krajskí poslanci na vedomie na svojom 
júnovom	zasadnutí.

Delimitácia	od	Slovenského	pozemkového	fondu	pokrývala	
všetkých	sedem	okresov	Trnavského	kraja	a	96	katastrálnych	
území.	Získali	sme	230	parciel	v		úč	tovnej	hodnote	350-tisíc	eur.	
Ak	by	bola	cena	stanovená	znaleckým	posudkom,	tak	je	cena	
niekoľkonásobne	vyššia.	Formou	zámeny	sme	získali	pozemky	
v	obciach	Janíky,	Jaslovské	Bohunice	a	Šajdíkove	Humence.	Za	
posledné	štyri	roky	sa	nám	podarilo	zvýšiť	mieru	vysporiadania	
pozemkov	pod	cestami	o	9	%,	pričom	v	predchádzajúcich	12	
rokoch	to	bolo	len	o	5	%.

Náš	prístup	k	evidencii	a	využívaniu	majetku	označil	v	roku	
2021	Najvyšší	kontrolný	úrad	ako	príklad	dobrej	praxe.	Vyzdvi	hol	
najmä	našu	iniciatívu	na	optimalizáciu	využívania	prebytočného	
a	neupotrebiteľného	majetku.

Majetkovoprávne	vysporiadanie	pozemkov	a	stavieb	v	areá-
loch	župných	organizácií	realizujeme	priebežne,	aby	sme	mohli	
pokračovať	v	rozvojových	zámeroch.	Takéto	vys	poriadanie	
pozemkov	sme	realizovali	napríklad	pod	budovami	bývalého	Škol-
ského	hospodárstva	v	Trnave,	ktoré	chceme	prebudovať	na	verej-
né	pries	tory,	napríklad	športoviská,	zariadenia	na	poskytovanie	
sociálnych	služieb	alebo	na	komunitné	centrum.	V	areáli	dvoch	
stredných	škôl	-	Gymnázia	I.	Kupca	v	Hlohovci	a	SPŠ	technickej	
v	Trnave	-	sme	vysporiadali	pozemky	s	cieľom	vybudovať	alebo	
zrekonštruovať	športoviská.	

Vďaka	vysporiadaniu	po	zemkov	s	mestom	Dunaj	ská	Streda	
získala	župa	príležitosť	využiť	areál	Žitnoostrovské	ho	múzea.	Župa	
vlastnila	len	stavby,	ale	nie	pozemky	pod	nimi,	ani	pod	časťami	
areálu.	Budova	súčasného	depozitu	bude	zbúraná	a	na	jej	mieste	
sa	vybuduje	nový	rozšírený	objekt.	V	jeho	priestoroch	bude	de-
pozitár	múzea,	kance	lárske	priestory	a	knižnica.

V	Seredi	má	župa	záujem	zefektívniť	prevádzku	budov	
obchodnej	akadémie	a	gymnázia.	Vďaka	zámene	pozemkov	s	mes-
tom	chce	kraj	získať	priestor	na	vybudovanie	nového	stravovacie-
ho	zariadenia	v	odhadovanej	výške	milión	eur.

Autor:	Peter	Kováčik

Výrazne napredujeme 
vo vysporiadavaní pozemkov

Jelentős előrelépéseket 
teszünk a telekrendezések terén

Pozemky bývalého Školského 
hospodárstva v Trnave.

Vysporiadané sú aj pozemky 
pod SPŠ technickou v Trnave.
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Tehetséges főiskolások  
a megyei hivatalunkban

Talentovaní vysokoškoláci 
na našom úrade

Alex HOFFMANN
Jelenleg Nyitrán tanulok a Szlovák Mezőgaz-
dasági Egyetemen, a vállalati menedzsment 
szakon. Május végétől dolgozom a megyei 
hivatalban. A szervezési osztályra vagyok 
beosztva, előtte a stratégiákat és projekteket 
készítő osztályon dolgoztam. A feladat-
körömbe tartozik, hogy megismerkedjek az 
egyes osztályokon folyó munkával, és be-
segítsek a rám bízott feladatok megoldásába. 
A hivatalban főleg az itt dolgozó munkakoll-
ektíva tetszik, és ez nagyon kellemessé teszi 
az itt eltöltött  időt. Nagyra tartom azt, hogy 
a kollégák sok tapasztalatot és információt 
adnak át nekem, amelyek ismerete nélkül 

elképzelhetetlen itt a munka. A gyakornoki 
időszak alatt megtanultam dolgozni az 
egyes rendszerekben, és fokozatosan újabb 
ismeretekre, tapasztalatokra teszek szert. 
Nem tartom kizártnak, hogy tanulmányaim 
befejezése után ide jöjjek dolgozni. 

- - -
Momentálne som študentom na Slovenskej 
poľnohospodárskej univerzite v Nitre na 
odbore manažment podniku. Na župnom 
úrade pracujem od konca mája tohto roka. 
Aktuálne som na organizačnom oddelení 
a predtým som bol na odbore stratégií 
a projektov. Mojou úlohou je oboznámiť sa 
s prácou na úrade a na jednotlivých odde-
leniach a zároveň vypomáhať pri všetkých 

úlohách ktoré 
dostanem. Na 
úrade sa mi 
najviac páči ko-
lektív ľudí, ktorý 
tu pracuje a veľmi 
spríjemňuje moje 
pôsobenie počas 
stáže. Oceňujem, že mi 
kolegovia odovzdávajú obrovské množ stvo 
informácií a skúseností, ktoré sú k práci 
na úrade dôležité. Pri stáži som sa doteraz 
naučil ako pracovať v jednotlivých sys-
témoch a postupne získavam nové a nové 
informácie a skúsenosti. Po ukončení štúdia 
nevylučujem, že by som tu ostal pracovať. 

Nina KOTLEBOVÁ
A pozsonyi Comenius Egyetem hallgatója vagyok 
a Társadalom- és Közgazdaságtudományok 
Karon. Az egyetemnek köszönhetően kapc-
solódtam be a Fiatalok a hivatalban elnevezésű 
programba. Azért cselekedtem így, mert érdekel, 
hogy új ismeretekkel gazdagodjak. Az a lehetőség is 
nagyon vonzott, hogy a gyakorlatban próbáljam ki azt, amit 
az egyetemen tanultam. Nagyon kedvező tapasztalatom az, hogy 
a megyei hivatal alkalmazottai elismerik a munkánkat, beleértve az 
egyes mentorokat is, akikhez be vagyunk osztva az egyes osztály-
okon. A gyakornokság kezdete óta mindig nagyon készségesek és 
segítőkészek voltak. A munkakollektíva az egyik fő szempont, amely 
hatással van arra, hogy az embernek kedve és hajlandósága legyen 
a munkavégzéshez. Az sem utolsó szempont, hogy gyakornokként 
pénzbeli juttatásban is részesülünk, ami szintén motiváló tényező, és 
hatással van a teljesítményünkre.  

- - -
Študujem v Bratislave na Fakulte sociálnych a ekonomických vied na 
Univerzite Komenského. Do stážového programu “Mladí na Úrade 
TTSK” som sa zapojila vďaka mojej vysokej škole a nakoľko ma fasci-
nuje učiť sa novým poznatkom a možnosť vyskúšať si v praxi to, čo 
sa učím na vysokej škole, bola pre mňa atraktívna. Obzvlášť pozitívne 
vnímam mieru akceptácie zamestnancov Úradu TTSK, najmä jed-
notlivých mentorov, ktorí ku trainees boli pridelení na jednotlivých 
odboroch. Od začiatku stáže sú voči mne, ako stážistke, vždy ochotní 
a nápomocní. Kolektív je jedna z primárnych vecí, ktorá zaváži pri 
ochote a chuti pracovať. V neposlednom rade je pozitívny aj fakt, že 
ako stážisti sme finančne ohodnotení.

Dominik ŠINTÁL
Nagyszombatban tanultam a Sze-
nt Cirill és Metód Egyetemen, ahol 
menedzsment és közigazgatási gaz-
daságtan szakon végeztem. Elsősorban 

tapasztalatszerzés miatt veszek részt 
a Nagyszombat megye által indított Train-

ee programban. Egy nagyon jó csapatban 
dolgozhatok a támogatásokkal, pályázatokkal és a 

polgári participációval foglalkozó osztályon. Legfőképpen az tetszik 
itt nekem, hogy nagyon segítőkész kollektívában dolgozom, amely-
ben kiváló légkör uralkodik, habár nehezebb napok is előfordulnak. 
Azért is nagyra tartom a hivatal munkáját, mert nem valamiféle 
„pecsételő királyságként“ működik. Feladatok tucatjait látja el, és 
sok érdekes projekt megalkotója is. Bízom abban, hogy mi, fiatalok 
is ösztönözni tudjuk majd a velünk egyidőseket arra, hogy aktívan 
vegyenek részt abban, ami a közvetlen környezetükben történik. 

- - -
Navštevoval som Univerzitu sv. Cyrila a Metoda v Trnave, kde som 
vyštudoval odbor manažment a ekonómia verejnej správy. Do 
Trainee programu, ktorý ponúka trnavská župa som sa zapojil na-
jmä kvôli získaniu praxe. Som súčasťou super kolektívu na Referáte 
dotácií, grantov a občianskej participácie. Na úrade sa mi najviac 
páči ochotný kolektív a výborná pracovná atmosféra, aj keď sú 
niektoré dni ťažšie. Vážim si, že Úrad TTSK nie je iba “pečiatkové 
krá ľovstvo”, ale vykonáva stovky dôležitých úloh a je tvorcom 
mnohých zaujímavých projektov. Verím, že aj my mladí budeme 
inšpiráciou pre našich rovesníkov a budú sa aktívne zapájať do 
diania vo svojom okolí.

Az	egyetemeken	tanuló	ügyes	diákok	nem	csak	tanulással	és	
más	hasonló	elfoglaltságokkal	töltik	az	idejüket.	Sokan	közülük	
már	a	tanulmányaik	alatt	is	szorgalmasan	dolgoznak	azon,	hogy	 
a	későbbi	karrierjüket	építgessék.	A	megye	is	teret	ad	az	ilyen	 
jellegű	tevékenységeknek,	hiszen	a	megyei	hivatalban	is	jó	
néhány	egyetemistát	alkalmaznak.	A	megyei	Trainee	program	
keretében	több	gyakornokot	és	diákot	is	foglalkoztatnak.	Néhán-
yan	arról	beszéltek,	tetszik-e	nekik	a	munka	a	megyei	hivatalban.

Šikovní	študenti	vysokých	škôl	sú	
usilovní	už	počas	štúdia	a	pracujú	
na	svojej	budúcej	kariére.	K	tomu	
prispieva	aj	naša	župa,	keďže	na	úrade	
niekoľkí	z	nich	pracujú.	Ide	o	stážistov	
a	študentov	v	rámci	nášho	Trainee	
prog	ramu.	Opýtali	sme	sa	ich,	ako	
sa	im	práca	na	úrade	páči.
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A történelmi 
műemlék-
ként nyil-
vántartott 
Tükör-

terem és 
a kis szalon 

felújítása után 
a megye folytatja a megyei színház 
felújítását is, aminek nagyon örülök. 
Nagyszombat megyét az a szándék 

vezérli, hogy a megyeszékhelyen  
működő Ján Palárik Színház modern 
és a széles nyilvánosság számára is 
elérhető közösségi tér legyen. Szín-
házunk most készül az új évadra,  
amelyet reményeim szerint nem 
befolyásolt túlságosan a járvány-
időszak. Meggyőződésem, hogy 
nemcsak a felnőtteknek van szük-
ségük manapság a kultúrára, hanem 
a gyermekeknek is. A nagyszombati  

színház nekik is minden évben gaz-
dag műsort készít. Szintén nagyon 
örülök annak, hogy már ebben 
az évben folytatódik az épület 
homlokzatának felújítása a Szín-
ház utca felőli oldalon, és ennek 
köszönhetően is méltó otthona lesz 
a kultúrának ez a felújított épület. 

MRÁZ Rastislav, 
a megyei képviselő-testület tagja

Nagyon örülök annak, 
hogy településünkön 
sikeresen felépült 
az Elektrotechnikai 
Szakközépiskola új 

tornaterme. Eddig 
ennek az iskolának nem 

volt saját tornaterme, 
a tornaórákat bérelt teremben tartották. 
A diákok már szeptembertől használhat-
ják ezt az új, többfunkciós sportlétesít-
ményt, amint megnyitjuk a 2022/23-as 
tanévet. A megyének az a célja, hogy fej-
lessze a lakosság egészséges életmód iránti 
elkötelezettségét, ezért a helybéli lakosokon 
kívül a környékbeliek is használhatják ezt 
a termet, hiszen több mint 70 évig vártak 
a megépülésére. Az is örömmel tölt el, hogy 
a megye betartja azt az ígéretét, hogy 13 
középiskolánál új sportlétesítményt épít, vagy 
a régit felújítja. Ennek köszönhetően a mi 
városunk most olyan új, modern sportközpont-
tal gyarapodott, ahol a diákok megfelelő és 
biztonságos körülmények között bontakoz-
tathatják ki tehetségüket, és sportolhatnak. 

HAZLINGER Jozef,
Egbell (Gbely) polgármestere,  

a megyei képviselő-testület tagja

Fő céljaink között kiemelkedő he-
lyen szerepel a biztonság fokozá-
sa a megye közútjain. A megyei 
képviselő-testület nyár előtt meg-
tartott utolsó ülésén 18,6 millió 

euróra emeltük azt a költségvetési 
keretet, amelyet a megyében talál-

ható másod- és harmadrendű utak felú-
jítására fordíthatunk. Azzal összefüggésben született meg 
ez a döntés, hogy az utóbbi időben alaposan megdrágultak 
az építőanyagok, így többe kerülnek ezek a beruházások 
is. Ebben a hónapban kezdtük meg például Nagymegyer 
belterületén a másodrendű út felújítását egy fél kilométeres 
szakaszon. A körülbelül két hónapig tartó útfelújításra mint-
egy 213 ezer eurót fordítunk. Ez a modernizáció csak egyike 
annak a 21 beruházásnak, amelyre idén a Dunaszerdahelyi 
járásban sor kerül a Nagyszombat megyei Közútkezelő és 
Útkarbantartó Vállalat közreműködésével. Tavaly ugyanígy 
társfinanszírozói voltunk a dunaszerdahelyi körforgalom 
megépítésének is. Ezzel teljesítettük az ottani lakosoknak 
adott korábbi ígéretünket, és az új körforgalomnak köszön-
hetően lényegesen javult a közlekedési helyzet a járási szék-
helyen. Megelégedéssel tölt el az, hogy megyénkben fokoza-
tosan megtörténik a közutak és a hidak szükséges felújítása. 
Ezzel nemcsak a régiónkban élő lakosok komfortérzete 
javul, hanem az idelátogató turistáké is.

BERÉNYI József, 
megyei alelnök
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Po úspešnej 
rekonšt-
rukcii 
historickej 
Zrkad-

lovej sály 
a salóni-

ka ma veľmi 
teší, že župa pokračuje v obnove 
župného divadla. Cieľom  

Trnavského kraja je urobiť z Divad-
la Jána Palárika v Trnave moderný 
a dostupný priestor pre širokú 
verejnosť. Naše divadlo sa v týchto 
mesiacoch pripravuje na ďalšiu 
sezónu, ktorá verím, že nebude 
výrazne ovplyvnená pandémiou 
ochorenia Covid-19. Myslím si, že 
kultúra je v tomto období potreb-
ná nielen pre dospelých, ale aj pre 

deti, pre ktoré trnavské divadlo 
každý rok pripravuje pestrý pro-
gram. Teší ma, že aj v tomto roku 
bude pokračovať rekonštrukcia 
fasády zo strany Divadelnej ulice 
a aj vďaka nej urobíme z divadla 
moderný kultúrny stánok. 

Rastislav MRÁZ, 
poslanec krajského zastupiteľstva

Veľmi ma teší, že sme 
úspešne zrealizova-
li výstavbu novej 
telocvične na Strednej 
odbornej škole elektro-

technickej v Gbeloch. 
Táto stredná škola predtým 

nedisponovala vlastnou 
telocvičnou a hodiny telesnej výchovy boli za-
bezpečované v prenajímanej telocvični. Študenti 
začnú toto moderné a multifunkčné športovisko 
využívať už v septembri, kedy otvoríme nový 
školský rok 2022/2023. Cieľom župy je rozvíjať 
aj u obyvateľov zdravý životný štýl, a preto bude 
telocvičňa určená aj pre obyvateľov mesta Gbely 
a jej okolia, ktorí na ňu čakali viac ako 70 rokov. 
Som rád, že župa počas posledného obdobia 
plní svoj zámer, ktorým je postaviť alebo zre-
konštruovať 13 športovísk pri stredných školách. 
Naše mesto vďaka tomu získalo moderný pries-
tor, v ktorom môžu študenti rozvíjať svoj talent 
a športovať v dôstojných a bezpečných  
podmienkach. 

Jozef HAZLINGER,
primátor mesta Gbely, 

poslanec krajského zastupiteľstva

Jedným z našich cieľov je 
zvýšenie bezpečnosti na 
cestách v kraji. Na posled-
nom zasadnutí krajského 
zastupiteľstva pred letom 

sme navýšili rozpočet na 
rekonštrukciu ciest II. a III. 

triedy a mostov na 18,6 milióna 
eur. Stalo sa tak v súvislosti s nárastom cien ma-
teriálov, energií a stavebných prác. Tento mesiac sme 
napríklad začali s obnovou polkilometrového úseku 
cesty II. triedy v intraviláne Veľkého Medera. Do 
rekonštrukcie, ktorá bude trvať približne dva mesiace, 
investujeme 213-tisíc eur. Je to jedna z 21 investícií 
do cestnej infraštruktúry v okrese Dunajská Streda, 
ktoré tento rok plánujeme zrealizovať prostredníctvom 
Správy a údržby ciest Trnavského samosprávneho 
kraja. Minulý rok sme takisto spolufinancovali výstav-
bu okružnej križovatky v Dunajskej Strede, čím sme 
splnili sľub daný jej obyvateľom a zlepšili dopravnú 
situáciu v meste. Teší ma, že v našom kraji postupne 
dochádza k potrebným rekonštrukciám ciest a mostov, 
čím zvýšime komfort pre obyvateľov a návštevníkov 
jednotlivých miest a obcí.

József BERÉNYI, 
vicežupan
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A	Nagyszombat	megyei	Hivatal	
és	a	megyei	fenntartású	szervezetek	
alkalmazottai	ismét	tevékenyen	beka-
pcsolódtak	a	Kerékpárral	munkába	
elnevezésű	versenybe.	Országos	
méretben	összesen	1322	szlovákiai	
munkáltató	vetélkedett,	és	közöttük	
a	13.	helyen	végzett	a	Nagyszombat	
megyei	Hivatal.	A	tavalyi	eredménnyel	
összehasonlítva	idén	18	helyet	ugrott	
előre.	Egyénileg	a	hivataltól	a	legjobb	
helyezést	Miroslav	Horváth	érte	el,	
a	győztes	csapat	pedig	a	Projektové	
kolESÁ	kollektívája	lett.	A	hivatal	
dolgozói	31	csapatot	alakítottak	ki,	és	
júniusban	összesen	csaknem	27,5	ezer	
kilométert	tettek	meg.	Ebből	17,5	ezer	
kilométert	vonattal	vagy	autóbusszal	
utaztak,	8	ezer	kilométert	kerékpáron	
vagy	rolleren,	gyalogosan	pedig	1800	
kilométert.	Ennek	köszönhetően	több	
mint	5	ezer	kilogramm	széndioxid-ki-
bocsátást	takarítottak	meg.
Egyik	célunk	a	korszerű	kerék-

párutak	kiépítése.	Örömünkre	szolgál,	
hogy	a	Vág	menti	kerékpárút	Súrtól	
(Šúrovce)	a	sziládi	(Siladice)	hídig	tartó	
szakaszának	megépítéséhez	sikerült	
vissza	nem	térítendő	anyagi	hozzá-
járulást	szereznünk.	Az	5,4	kilométeres	
szakaszra	1,2	millió	eurót	kaptunk	
az	Integrált	Regionális	Operatív	Pro-
gramból.	Az	építkezés	várhatóan	jövő	

év	márciusában	fejeződik	be,	a	munka	
a tervek szerint nem tart öt hónapnál 
hosszabb	ideig.
Továbbá	közbeszerzési	pályá-

zatot	írtunk	ki	a	Morva	kerékpárút	
két,	összesen	10,9	kilométer	hosszú	
szakaszának	megépítésére.	Az	útvonal	
az	osztrák-szlovák	határon	lévő	Morva	
folyó	védőgátjától	a	Miava	folyóval	való	
találkozásig vezet, amelyre csatlakozik 
a	Gázlós	(Brodské)	községen	túlvezető	
szakasz.	A	megye	mindkét	szakasz	
megvalósításához	európai	uniós	al-
apokból	vissza	nem	térítendő	pénzügyi	
támogatást	kapott.	Emellett	már	lezár-
tuk	a	közbeszerzést	a	Baťa-csatorna	
és	Holics	közötti	6,2	kilométer	hosszú	
szakasz	kivitelezőjére.

- - -
Zamestnanci	úradu	a	našich	orga	ni-

zácií	sa	opäť	aktívne	zúčastnili	celoná-
rodnej	kampane	Do	práce	na	bicykli.	
Zo	všetkých	1.322	slovenských	zames-
tnávateľov	zapojených	do	tohto	ročníka	
Úrad	TTSK	obsadil	13.	miesto.	Oproti	
minulému	roku	sme	sa	zlepšili	až	o	18	
priečok.	Najlepším	jednotlivcom	úradu	
sa	stal	Miroslav	Horváth	a	víťazným	
tímom	Projektové	kolESÁ.	Zamestnan-
ci	vytvorili	31	tímov	a	počas	júna	
najazdili	takmer	27,5-tisíc	kilometrov.	
Z	toho	17,5-tisíc	kilometrov	absolvovali	
v	autobusovej	alebo	vlakovej	doprave,	

osemtisíc	
kilometrov 
na bicykloch 
či	kolobežkách	a	peši	prešli	1.800	
kilometrov.	Spolu	tým	ušetrili	viac	ako	
päťtisíc	kilogramov	oxidu	uhličitého.	
Jedným	z	našich	cieľov	je	budo-

vať	moderné	cyklotrasy.	Teší	nás,	že	
sme	uspeli	so	žiadosťou	o	nenávratný	
finančný	príspevok	na	výstavbu	úseku	
Vážskej	cyklomagistrály	zo	Šúroviec	
po	most	v	Siladiciach.	Z	Integrovaného	
regionálneho	operačného	programu	
sme	získali	na	5,4-kilometrový	úsek	
1,2	milióna	eur.	Realizácia	výstavby	sa	
predpokladá	na	marec	budúceho	roka,	
pričom	práce	by	nemali	presiahnuť	päť	
mesiacov.	Taktiež	sme	spustili	vererejné	
obstarávanie	k	výstavbe	dvoch	úsekov	 
Moravskej	cyklomagistrály	v	celko-
vej	dĺžke	10,9	kilometra.	Ide	o	trasu	
od	ochrannej	hrádze	rieky	Mo	rava	
v	rakúsko-slovenskom	pohraničí	po	
križovanie	cez	rieku	Myjava,	na	ktorý	
nadviaže	úsek	po	obec	Brodské.	Na	real-
izáciu	oboch	úsekov	získal	kraj	nenávrat-
ný	finančný	príspevok	z	eurofondov.	
Zároveň	už	má	me	ukončené	verejné	
obsta	rá	vanie	na	zho	to	vi	teľa	6,2	kilomet-
ra	dlhého	úseku	medzi	Ba	ťo	vým	kanálom	
a	Holíčom.

Autor:	Peter	Kováčik

Naši kolegovia boli úspešní 
v kampani Do práce na bicykli

Kollégáink sikeresek voltak  
a Kerékpárral munkába versenyben
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Ünnepélyes	keretek	között	egy	falfest-
ményt	avattak	fel	az	Erdőháti	Könyvtár	

épületének	felújított	homlokzatán	Szeni-
cén.	A	nagyközönség	megtekinthette	az	
alkotást	és	a	kísérőprogramot,	valamint	
egy	lézershowt	is	láthatott.

“Hosszú távon és célzottan 21 
megyei kulturális intézmény fejlesztésébe 
fektetünk be. Az Erdőháti Könyvtárban 
rövid időn belül új lift lesz a látogatók 
számára, valamint vár ránk a fűtési rendszer 
rekonstrukciója is a megújuló források 
kihasználásával. Ezzel növeljük mind a gyerek, 
mind pedig a felnőtt látogatók komfortérzetét, 

amihez a külső 
tér átalakítása 

is hozzájárult. 
A könyvtár kertjé-

ben tavaly nyári 
olvasótermet 

alakítottunk 
ki, és egy 
falfestmény 
elkészítését 
is támogat-
tuk”	–	
mondta 
Jozef 
Viskupič,	
Nagyszom-

bat megye 
elnöke.

Tavaly 
több	mint	110	

ezer	euró	érték-
ben befejeztük 

a könyvtár homlokzatának 

helyreállítását.	Emellett	megvalósult	
az	épületet	hőszigetelése,	üvegtetőt	
építettek	be	és	rendbe	tették	
a	járdákat.	A	gyermek-	és	a	szak-
irodalom-részleg	működéséhez	is	
hozzájárultunk.

A tavalyi versenypályázaton 
az	Ové	Pictures	művészcsoport	
volt	sikeres.	A	nyertes	pályázatot	
a	szerzők,	Veronika	Obertová	és	
Michaela	Čopíková	mutatták	be.	
A	festmény	megvalósításáról	Martin	
Hríb	falfestő	gondoskodott.

Záhorská	knižnica	v	Senici	slávnostne	odhalila	
nástennú	maľbu	na	zrekonštruovanej	fasáde	

svojej	budovy.	Široká	verejnosť	sa	prišla	pozrieť	na	výtvarné	dielo	
a	sprievodný	program,	ktorého	súčasťou	bola	aj	laserová	šou.

„Dlhodobo cielene investujeme do zveľaďovania 21 župných 
kultúrnych inštitúcií. V krátkej dobre v Záhorskej knižnici osadíme 
nový výťah pre návštev níkov, a čaká nás aj rekonštrukcia vykurovacie-
ho systému s využitím obnoviteľných zdrojov. Pokračujeme tak v zvy-
šovaní komfortu detských aj dospelých návštevníkov, k čomu prispela 
aj úprava vonkajšieho priestoru. V záhrade knižnice minulý rok vznikla 
letná čitáreň a podporili sme aj realizáciu muralu,“	uviedol	trnavský	
župan	Jozef	Viskupič.

Minulý	rok	sme	dokončili	obnovu	fasády	knižnice	v	hodnote	
viac	ako	110-tisíc	eur.	Zároveň	prebehlo	za	tep	lenie	budovy,	
namontovali	sa	sklenené	prístrešky	a	upravili	chodníky.	Prispeli	
sme	aj	na	oddelenie	detskej	a	odbornej	literatúry.

V	minuloročnej	verejnej	súťaži	návrhov	uspelo	umelecké	
zoskupenie	Ové	Pictures.	Víťazný	návrh	odprezentovali	jeho	
autorky	Veronika	Obertová	a	Michaela	Čopíková.	Realizáciu	maľby	
zabezpečil	muralista	Martin	Hríb.

Autor:	Peter	Kováčik

Új falfestmény díszíti az Erdőháti 
Könyvtár épületét Szenicén

Budovu Záhorskej knižnice 
                v Senici zdobí nový mural

Veronika Obertová - Ové 
Pictures.

A megyében 

történ
ik

Deje s
a

v kraji

AKTUALITY
AKTUALITÁSOK

Ú J D O N S Á G O K  /  N O V I N K Y

13SpoluTvorímeKraj



Ú J D O N S Á G O K  /  N O V I N K Y

Az 
AR-

RIVA	Nagyszombat	
társasággal	közösen	július	közepétől	nyolc	
helyközi	vonalon	indítottunk	új	buszokat.	

Az	első	ilyen	menetrend	szerinti	jára- 
tokkal	Galgóc,	Pöstyén,	Szenice	és	Nagy-

szombat	térségében	lehet	közlekedni.
“A személyszállító céggel közös a célunk: 

folyamatosan növelni a buszközlekedés att-
raktivitását és komfortját megyénk lakosai és 
az ide érkezők számára egyaránt. Az ARRIVA 
társaság sofőrjeinek szimbolikusan átadtuk 
azon autóbuszok kulcsait, amelyek megyénk 
négy járásában közlekednek majd. Emellett 
41 autóbusz megvásárlásához biztosítottunk 
EU-s forrásokat. Ezek közül hetet már tavaly 
ősszel átadtunk rendeltetésének, további 34 
pedig a beszerzés szakaszában van. Az utasok 
számára további kedvezményeket is kínálunk, 
például időseknek vagy diákoknak. Bevezettük 

az egy eurós családi menetjegyet, amely nagy 
népszerűségnek örvend, a következő évtől 
pedig elővételben kedvezményes menetje-
gyet lehet majd vásárolni” –	mondta	Jozef	
Viskupič	nagyszombati	megyeelnök.
A	12	méter	hosszú	autóbuszok	45	utas	 

szállítására	alkalmasak.	Az	alacsony	padlós	
buszoknak	köszönhetően	a	mozgáskorláto-
zott	utasok	vagy	a	babakocsis	anyukák	köny -
nyebben	fel-	és	leszállhatnak.	A járművek	
teljesítik	az	EURO	6	emissziós	normát,	
valamint	légkondicionálással,	modern	in-
formációs rendszerrel, biztonsági kamerák-
kal,	WiFI-hálózattal	és	mobilkészülékek	
töltéséhez	szükséges	USB-portokkal	
vannak	ellátva.

Spustili	sme	verejné	obstarávanie	k	výstavbe	dvoch	úsekov	
Moravskej	cyklomagistrály	v	celkovej	dĺžke	10,9	kilometra.	

Ide	o	trasu	od	ochrannej	hrádze	rieky	Morava	v	rakúsko-sloven-
skom	pohraničí	po	križovanie	cez	rieku	Myjava,	na	ktorý	nadviaže	
úsek	po	obec	Brodské.	Na	realizáciu	oboch	úsekov	sme	získali	
nenávratný	finančný	príspevok	z	eurofondov.

„V ostatnom období sme výrazne pohli s prípravou výstavby 
troch úsekov Moravskej cyklomagistrály, ktorá má na 

našom území 50 kilometrov. Máme ukončené 
verejné obstarávanie na zhotoviteľa 

6,2 kilometra dlhého úseku medzi 
Baťovým kanálom a Holíčom. 

Tento proces sme aktuálne 
odštartovali v prípade dvoch 

úsekov v celkovej dĺžke 10,9 
kilometra medzi Brodským 
a slovensko-rakús kou 
hranicou pri Moravskom 
Svätom Jáne. Počítame, že 
s výstavbou týchto úsekov 
začneme ešte v tomto roku,“ 
pove	dal	trnavský	župan	
Jozef	Viskupič	s	tým,	že	
pôjde	o	zavŕšenie	náročnej	
projektovej	prípravy.
Verejné	obstarávanie	sa	týka	

stavebných	prác	na	úpravu	koruny	
hrádze	pozdĺž	rieky	Morava	v	predpokla-

danej	hodnote	takmer	2,1	milióna	eur.	Trasa	
označená	aj	ako	Eurovelo	13	povedie	od	ochrannej	hrádze	pri	
ceste	medzi	Moravským	Svätým	Jánom	a	rakúskym	mestečkom	
Hohenau	a	končiť	bude	pri	ceste	II.	triedy	pri	Brodskom	na	hranici	
s	Českou	republikou.	
Dlhodobou	snahou	TTSK	je	zatraktívniť	kultúrne	a	prírodné	

dedičstvo	na	Záhorí,	ale	aj	vytvoriť	podmienky	pre	bezpečné	
a	komfortné	dochádzanie	za	prácou	na	bicykli.

Közbeszerzési	pályázatot	írtunk	ki	a	Morva	kerékpárút	két,	
összesen	10,9	kilométer	hosszú	szakaszának	megépítésére.	

Az	útvonal	az	osztrák-szlovák	határon	lévő	Morva	folyó	védőgát-
jától	a	Miava	folyóval	való	találkozásig	vezet,	amelyre	csatlakozik	
a	Gázlós	(Brodské)	községen	túlvezető	szakasz.	Mindkét	szakasz	
megvalósításához	európai	uniós	alapokból	vissza	nem	térítendő	
pénzügyi	támogatást	kaptunk.

“Az elmúlt időszakban jelentős előrelépést értünk el a nálunk 
50 kilométer hosszú Morva kerékpárút három szakasza 
megépítésének előkészítésével. Lezártuk a közbeszerzést a 
Baťa-csatorna és Holics közötti 6,2 kilométer hosszú 
szakasz kivitelezőjére. A folyamatot jelenleg két, 
összesen 10,9 kilométeres szakaszon indítottuk 
el Gázlós és a szlovák-osztrák határon fekvő 
Morvaszentjános (Moravský Svätý Ján) között” 
–	mondta	Jozef	Viskupič,	Nagyszombat	
megye	elnöke,	aki	szerint	ez	egy	igényes	
projekt-előkészítés	lezárása	lesz.
A	csaknem	2,1	millió	eurós	becsült	

értékű	közbeszerzés	a	Morva	folyó gát-
koronájának	kiigazítását	biztosító	építési	
munkákra	vonatkozik.	Az	Eurovelo	13	kerék-
párútvonal	a	védőgáttól	Morvaszentjános	és	
az	osztrák	Hohenau	városa	közötti	szakaszon	
vezet,	és	a	másodrendű	úton	Gázlósnál,	a	cseh	
határon	ér	véget.	A	Clean	Mobility	projekt	az	Inter-
reg	V-A	Szlovákia	–	Ausztria	határon	átnyúló	együtt-
működési	program	keretében	valósul	meg.
Hosszú	távú	törekvésünk,	hogy	vonzóbbá	tegyük	az	

Erdőhát	kulturális	és	természeti	örökségét,	ugyanakkor	meg	akar-
juk	teremteni	a	kerékpárral	való	biztonságos	és	kényelmes	munká-
ba	járás	feltételeit,	különösen	a	szlovák-osztrák	és	a	szlovák-cseh	
határvidéken.	2019-ben	valósítottuk	meg	a	gyalogos	és	kerék-
páros	híd	megépítését,	amely	összeköti	a	szlovákiai	Kopcsány	

(Kopčany)	és	a	cseh	Mikulčice	régészeti	
parkjait.

Megyénkben nyolc új autóbusz  
közlekedik helyközi vonalakon

Vyhlásili sme verejné obstarávanie 
na výstavbu ďalších úsekov 
Moravskej cyklomagistrály

Közbeszerzési pályázatot írtunk 
ki a Morva kerékpárút további 

szakaszainak megépítésére

A megyében 

történ
ik

Deje s
a

v kraji
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V polovici	júla	sme	spoločne	so	spoločnosťou	ARRIVA	Trnava	uviedli	
do	prevádzky	osem	nových	prímestských	
autobusov.	Nové	prímestské	autobusy	vás	
odvezú	na	pravidelných	linkách	v	okolí	
Hlohovca,	Piešťan,	Senice	a	Trnavy.

„S dopravcom máme spoločný cieľ, a to 
neustále zvyšovať atraktivitu a komfort 
verejnej autobusovej dopravy pre obyvateľov 
a návštevníkov kraja. Vodičom zo spoločnosti 
ARRIVA sme symbolicky odovzdali kľúče 
od autobusov, ktoré budú premávať po 

štyroch okresoch v našom kraji. Rovnako 
sme sprostredkovali eurofondy na nákup 41 
autobusov, z ktorých sedem sme už odovzda-
li na jeseň minulého roka a ďalších 34 je 
v štádiu obstarávania. Okrem toho cestu-
júcim ponúkame možnosti rôznych benefitov, 
ako sú napríklad zľavy pre seniorov alebo 
študentov. Zaviedli sme aj rodinné 
cestovné lístky za jedno euro, 
ktoré sa tešia úspechu a od 
nového roka zavedieme aj 
výhodné predplatné ces-

tovné lístky,” povedal	trnavský	župan	Jozef	
Viskupič.	
Nové,	12-metrové	autobusy	s	kapaci-

tou	45	miest	na	sedenie	sú	nízkopodlažné	
s	nástupnou	plošinou	pre	vozíčkarov	
či	rodičov	s	kočíkmi.	Autobusy	spĺňajú	
emisnú	normu	EURO	6	a	sú	vybavené	kli-

matizáciou,	moderným	tarifno-infor-
mačným	systémom,	bezpečnost-
nými	kamerami,	WiFi	pripojením	
a	USB	portmi	na	nabíjanie	
mobilných	zariadení.	

V	tomto	roku	investujeme	
do	ďalšej	etapy	rekonštrukcie	
priestorov	Divadla	Jána	Palárika	
v	Trnave,	ktoré	máme	v	našej	
zriaďovateľskej	pôsobnosti.	
Pokračovať	budeme	v	obnove	
historickej	fasády	a	zároveň	
projektovo pripravíme moder-
nizáciu	zadného	traktu	budovy.
Na	jar	sme	úspešne	ukončili	

rekon štrukciu	historickej	

Zrkadlovej	sály.	Sála	už	naplno	
slúži	svojmu	účelu.	Organizu jú 
sa	v	nej	kultúrne	a	spoločen-
ské	podu ja tia,	ktorým	dodáva	
noblesu.	Ako	sme	avizovali,	
v rekonštrukcií	najstaršej	diva-
delnej	budovy	na	Sloven sku	
budeme	pokračovať.	Čaká	nás	
rekonštrukcia	fa sády zo strany 
Divadelnej	ulice.	Pripra víme	tiež	
projektovú	dokumentáciu	na	

obnovu	zadného	traktu	budovy	
divadla, kde sa nachádza záze-
mie pre hercov a techniku.
Prvá	etapa	rekonštrukcie	

fasády	zo	strany	Divadelnej	
ulice	bola	ukončená	v	roku	
2021.	V	rámci	nich	bola	
zrekon štruovaná	a	obnovená	
štuková	výzdoba	v	klasicis-
tickom	výraze.	Po	novom	boli	
osadené	historické	repliky	okien	

a drevených	žalúzií.	Druhá	
etapa	by	mala	pokračovať	od	
septembra	tohto	roka.

Tento rok pripravíme aj 
projektovú	dokumentáciu	na	
rekonštrukciu	zadného	traktu	
budovy	divadla.	Ide	o	priestor,	
v ktorom	sa	nachádzajú	šatne	
pre	hercov	a	technické	zázemie	
pre	personál.

Autor:	Peter	Kováčik

Idén	is	beruházunk	a	megyei	fenn-
tartású	nagyszombati	Ján	Palárik	

Színház	felújításába.	Megkezdődik	a	
helyiségek	rekonstrukciójának	követ-
kező	szakasza.	Folytatjuk	a	műemlék	
homlokzatának	helyreállítását,	és	ezzel	
egyidejűleg	előkészítjük	az	épület	hátsó	
részének	korszerűsítését	célzó	projektet.

Tavasszal sikeresen befejeztük 
a	nagyszombati	Ján	Palárik	Színház	
Tükörtermének	rekonstrukcióját.	
A terem	már	teljes	mértékben	a	ren-
deltetésének	megfelelően	működik.	
Kulturális	és	társadalmi	eseményeknek	
ad	otthont,	eleganciát	kölcsönözve	
a rendezvényeknek.	Ahogy	azt	jeleztük,	
folytatjuk	Szlovákia	legrégebbi	szín-
házépületének	rekonstrukcióját.	A	Szín-
ház	utca	felőli homlokzat felújítása vár 
ránk.	Projektdokumentációt	készítünk	az	

épület	hátsó	részének	modernizálására,	
ahol	a	színészek	öltözője	van,	és	a	tech-
nikai	berendezések	találhatók.
A	Színház	utca	felőli	homlokzat	mo-

dernizációjának	első	üteme	2021-ben	
készült	el.	Az	építési	munkálatok	össz-
költsége	216	ezer	euró	volt.	A	munkála-
tok	során	felújították	és	restaurálták	
a klasszicista	stílusú	stukkó	díszítést.	
A faablakok	és	redőnyök	korhű	máso-
latait	újonnan	szerelték	fel.	A	felújítás	
második	szakaszának	a	közbeszerzés	
lezárása	után	idén	szeptembertől	kell	
folytatódnia.
Idén	elkészítjük	a	színházépület	

hátsó	részének	rekonstrukcióját	célzó	
projektdokumentációt	is.	Itt	találhatók	
a színészek	öltözői	és	azok	a	helyiségek,	
ahol	a	személyzet	technikai	felszerelései	
vannak.

Pokračujeme v rekonštrukcii Divadla Jána Palárika v Trnave

Folytatjuk a nagyszombati  
Ján Palárik Színház felújítását

V našom kraji premáva ďalších osem nových prímestských autobusov

A megyében történikDeje sav kraji
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Autor:	Ján	Raclavský

Filmes nyári mozi minden 
nemzedéknek Egbellben. 
Filmové letné kino pre 
všetky generácie v Gbeloch.

Családi nap Gányban.
Deň rodiny v obci Gáň.

Nem félek életet menteni 
Nagyszombatban. 

Nebojím sa zachrániť život  
v Trnave.

V	okrese	Skalica	sa	v	tomto	lete	vďaka	podpore	župy	
realizuje	projekt	občianskeho	združenia	ENDY	DANCE	
GROUP	s	názvom	Filmové	letné	kino	pre	všetky	generácie.	
V	prvom	rade	spájajú	komunitu	všetkých	ľudí,	ktorí	majú	
záujem	o	nielen	filmové	umenie	v	Gbeloch	a	okolí.	V	lete	
sa	im	darí	prepájať	komunitu	všetkých	vekových	generá-
cií	a	v	spolupráci	s	via	cerými	Gbelskými	organizáciami,	
vy	tvo	rili	tradíciu	komunitnej	kultúry,	ktorej	súčasťou	je	aj	
filmové	leto.	Návštevníci	si	oddýchnu	na	filmoch	rôznych	
žánrov.	
Počas	leta	sa	vo	viacerých	mestách	v	kraji	realizuje	

projekt	občianskeho	združenia	Dobrovoľná	civilná	ochra-
na,	ktorá	uspela	s	projektom	Nebojím	sa	zachrániť	život.	
Združenie	nám	pomáhalo	už	počas	júna	s	orga	nizáciou	
podujatia	pri	príležitosti	oslavy	Dňa	detí.	Prostredníc-
tvom	vzdelávania	a	didaktických	hier	deťom,	ktoré	nav-
števujú	predškolské	a	školské	zariadenia	približujú	oblasť	
poskytovania	predlekárskej	prvej	pomoci	a	problematiku	
integrovaného	záchranného	systému,	civilnej	ochrany,	
ideau	záchranárstva	a	tiež	základné	zásady	bezpečného	
správania.	To	znamená	vedieť	pomôcť	sebe,	ale	aj	iným,	
pri	ohrození	či	v	núdzi,	vedieť,	ako	ohrozeniu	pred-
chádzať	a	hlavne	sa	nebáť	niekomu	po	môcť.	Tento	nápad	
sa	umiestnil	na	popredných	miestach	v	okrese	Trnava.

V obci Gáň	v	galantskom	okre	se	sa	aj	vďaka	podpore	
Par	ticipatívneho	rozpočtu	mohol	koncom	

júla	uskutočniť	3.	ročník	podujatia	
Deň	rodiny.	Podarilo	sa	im	zjed-
notiť	komunitu,	celé	rodiny,	
všetky	vekové	kategórie	
a	dosiahnuť	jednotnosť,	
súdržnosť	a	sceliť	ju	na	jed-
nu	veľkú	rodinu.	Zámerom	
projektu	bola	podpora	
a	prezentácia	mladých	
umelcov	v	ob	lasti	kultúry	
a	uchovávanie	tradícii	
Slovenska.

A	megyei	támogatásnak	köszönhetően	a	Szakolcai	járásban	
nyáron	megvalósul	az	ENDY	DANCE	GROUP	Polgári	Társulás	
Filmes	nyári	mozi	minden	nemzedéknek	elnevezésű	projektje.	
Elsősorban	olyan	közösségeket	szeretnének	összekovácsolni,	
amelyek	tagjait	érdekli	a	filmművészet,	de	nemcsak	Egbell (Gbe-
ly)	környékén.	A	nyári	hónapokban	a	többi	egbelli	szervezet-
tel	együttműködve	sikeresen	képesek	összefogni	a	különböző	
generációkat	képviselő	közösségeket.	Ezzel	egy	újfajta	közösségi	
kultúrát	hoznak	létre,	amelynek	része	a	filmes	nyár	is.	A	láto-
gatóknak	az	jelenti	a	kikapcsolódást,	hogy	különféle	zsánerű	
filmeket	nézhetnek	meg.
Nyáron	a	megye	több	városában	is	zajlik	az	Önkéntes	Civil-

védelem	Polgári	Társulás	projektje	is,	amelyet	Nem	félek	életet	
menteni	elnevezéssel	valósítanak	meg.	Ez	a	társulás	segített	
nekünk	júniusban	a	gyermeknapi	ünnepségek	megszervezésében	
is.	Az	óvodások	és	iskolások	részére	oktatási	célzatú	programokkal	
és	didaktikus	játékokkal	próbálják	megismertetni	az	elsősegél-
ynyújtás	szabályait,	még	mielőtt	az	orvos	a	helyszínre	érkezik.	
Azzal	is	megismertetik	a	gyerekeket,	hogy	miként	működik	az	
integrált	mentőszolgálati	hálózat,	a	polgári	védelem,	és	melyek	
a	biztonságos	viselkedés	alapvető	szabályai	ilyen	helyzetekben.	Ez	
annyit	jelent,	hogy	tudjuk,	hogyan	segíthetünk	saját	magunknak,	
miként	előzhetjük	meg	azt,	hogy	megsérüljünk,	és	főleg	azt,	hogy	
miként	segithetünk	másokon	félelemérzet	nélkül.	Ezt	az	ötletet	
a Nagyszombati	járás	legtöbb	városában	támogatták.

A Galántai járásban található Gány	(Gáň)	községben	a	par-
ticipatív	költségvetés	forrásaiból	kapott	támogatásnak	
köszönhetően	július	végén	tartották	meg	immáron	
harmadszor	a	Családi	nap	elnevezésű	rendezvényt.	
Erre	az	összejövetelre	családok	látogattak	el,	
az	egész	település	mintha	egy	nagy	családi	
közösség	lett	volna.	A	projekt	ötletgazdái	
azt	tartották	szem	előtt,	hogy	támogassák	
a	kulturális	területen	tevékenykedő	fiatal	
művészeket,	egyúttal	pedig	bemutat-
kozási	lehetőséget	is	teremtsenek	nekik,	
hozzájárulva	ezzel	a	szlovák	hagyományok	
megőrzéséhez	is.

L A K O S O K  /  O B Y VAT E L I A

Bemutatjuk a részvételi költségvetésből támogatott újabb projekteket
Predstavujeme ďalšie projekty z participatívneho rozpočtu
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Nagymorva gyalogos híd
Európai uniós forrásoknak  
köszönhetően sikerült 
megépítenünk egy nagymorva 
gyalogos hidat, amely a szlovákiai 
Kopcsányt (Kopčany) köti össze 
a cseh Mikulčicével. A projekt 
célja az volt, hogy a kereszténység 
kezdeteihez kötődő nagymorva 
szláv erődítmény egyedülálló he-
lyén vonzóbbá tegye a kulturális 
örökséget azáltal, hogy 
biztonságos össze-
köttetést épít 
ki Mikulčice 
és Kopcsány 
között 
a kerék-
párosok,  
a gyalogosok 
és a helyi 
lakosok számára.

Lávka Veľkej 
Moravy
Vďaka eurofondovým financiám sa 
nám podarilo zrealizovať výstav-
bu lávky Veľkej Moravy, ktorá 
spája slovenskú obec Kopčany 
s českými Mikulčicami. Cieľom 
projektu bolo zatraktívnenie 
kultúrneho dedičstva prostred-
níctvom vybudovania bezpečného 
prepojenia medzi Mikulčicami 
a Kopčanmi pre cyklistov, peších 
návštevníkov i miestnych oby-
vateľov v rámci unikátnej lokality 
pamiatok slovanského hradiska 
Veľkej Moravy spojených s počiat-
kami kresťanstva.

A galgóci és a sopornyai híd felújítása
Összesen közel 7,5 millió eurós nagyságrendben 

szereztünk újabb vissza nem térítendő pénzügyi 
támogatást két hídfelújításra európai uniós források-

ból. A Vág folyón Galgócon átvezető közúti híd felújítására 
5,3 millió eurós pénzcsomagot nyertünk el EU-s alapokból. 
Ugyancsak EU-s pénzforrásból 2,1 millió euró értékben felújítjuk 
a sopornyai (Šoporna) másodrendű utat, beleértve a Jarčie-pa-
takon átívelő szakaszt is.

Rekonštrukcia mostov v Hlohovci a v Šoporni
Získali sme nenávratné finančné príspevky v celkovej výške 
takmer 7,5 milióna eur na rekonštrukciu dvoch mostov. Na cestný 
most cez rieku Váh v Hlohovci ide o sumu 5,3 milióna eur. Z euro-
fondov zmodernizujeme aj cestu II. triedy v Šoporni, a to vrátane 
mosta cez potok Jarčie s príspevkom vo výške 2,1 milióna eur.

Realizované cezeurofondové  výzvy

PROJEKTY

EU-s támogatásoknak köszönhetően nagy 
projekteket valósítunk meg 
Vďaka eurofondom 
realizujeme veľké projekty

A  H Ó N A P  T É M Á J A  /  T É M A  M E S I A C A
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Fokozatosan építjük a Vág 
menti kerékpárutat is
Európai uniós forrásoknak köszönhetően 
építhetjük a megyénken is átvezető Vág menti 
kerékpárutat. Egyik szakasza már elkészült, 
mégpedig a 3,6 kilométer hosszú, Trencsén 
és Nagyszombat megye határától a pöstyéni 
Vashídig tartó. Ehhez a szakaszhoz az Integrált 
Regionális Operatív Programból (IROP) 465 
ezer euró támogatást kaptunk.
Hamarosan megkezdjük a Súr (Šúrovce) és 
Szered közötti szakasz építését. Ez egy 1,7 
kilométeres szakasz lesz, amelyre 364 ezer 
euró értékben kaptunk támogatást az IROP-ból. 
A Vág menti kerékpárút Súrtól a sziládi hídig 
tartó szakaszának megépítéséhez szintén sik-
erült vissza nem térítendő anyagi hozzájárulást 
szereznünk. Az 5,4 kilométeres szakaszra 1,2 
millió eurót kaptunk.

Postupne budujeme 
Vážsku cyklomagistrálu
Vďaka eurofondom môžeme budovať nadregio-

nálnu Vážsku cyklomagistrálu. Jeden z jej 
úsekov je už hotový, a to konkrétne 

od hranice Trenčianskeho s Trnav-
ským krajom po Železný most 
v Piešťanoch v dĺžke 3,6 kilo- 
met ra. Na tento úsek sme získa-
li príspevok z Integrovaného 
regionálneho operačného prog-
ramu (IROP) sumu 465-tisíc eur.

Čoskoro začneme s výstavbou  
úseku medzi Šúrovcami a Sere-

ďou. Pôjde o 1,7-kilometrový úsek, 
na ktorý sme z IROP získali prostriedky 

vo výške 364-tisíc eur. Bol nám schválený aj 
ďalší nenávratný finančný príspevok vo výške 
1,2 milióna eur na úsek medzi Šúrovcami  
a mostom v Siladiciach v dĺžke 5,4 kilometra.

A Havran-hegyi hágónál is befejeztük 
a felújítást
Felújítottuk a Bánka (Banka) belterületén található 
úttól a Havran-hegyi átjáróig tartó szakaszt egy 
másodrendű úton a Pöstyéni járásban. A 4,4 kilo-
méter hosszúságú útszakasz modernizálása 2,5 
millió euróba került, amit európai uniós forrásokból 
történő társfinanszírozásnak köszönhetően sikerült 
megvalósítanunk. A Nagyszombat és Nyitra megyét 

összekötő szakasz felújítása múlt év februárjában 
kezdődött el. A Bánka belterületétől a Havran-
hegyi átjáróig tartó szakasz modernizálása 
2022-ben az útinfrastruktúra harmadik befe-
jezett fejlesztése a Pöstyéni járásban.

Zrekonštruovali sme aj 
horský priechod Havran

Zmodernizovali sme úsek 
cesty II. triedy od intra-
vilánu obce Banka po 
horský priechod Havran 
v okrese Piešťany. Úsek 
v dĺžke 4,4 kilometra 
sme zrekonštruovali 
celkovo za 2,5 milióna 
eur vďaka spolufinan-
covaniu z eurofondov. 
Rekonštrukcia spojnice 
medzi Trnavským a Nitrian-
skym krajom trvala od februára 
minulého roka. Úsek od intravilánu 
obce Banka po horský priechod Havran je tretím ob-
jektom cestnej infraštruktúry, ktorý bol dokončený 
v okrese Piešťany v tomto roku.

A  H Ó N A P  T É M Á J A  /  T É M A  M E S I A C A

Realizované cez

eurofondové  
výzvy

PROJEKTY
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Nagymegyeren	új	kollégium	építése	kezdődött	meg	az	ot-
tani	Kereskedelmi	Akadémia	diákjai	részére.	A	Nagyszombat	
megye	költségvetéséből	finanszírozott	beruházás	884	ezer	eurós	
támogatásból	valósul	meg.

„A Nagymegyeren működő Kereskedelmi Akadémia diákjainak 
elszállásolására eddig két UNIMO-bódéban volt lehetőség. Ezeket 
eredetileg hét évre szóló átmeneti megoldásként adták át annak 
idején. Ebből azonban 40 év lett, és már valóban kritikus állapotban 
voltak. Most hozzáláttunk a lebontásukhoz, és azonnal megkezdjük egy 
kétemeletes kollégium építését. Örülök annak, hogy a diákoknak új és 
minőségi elszállásolási lehetőséget biztosítunk, egyúttal olyan modern 
tereket is, ahol nemcsak tanulhatnak a diákok, hanem a szabadidejüket 
is hasznosan eltölthetik. Az építkezés várhatóan 9 hónap alatt befe-
jeződik“	–	mondta	Jozef	Viskupič,	Nagyszombat	megye	elnöke.

A	kivitelező	2022.	július	20-án	vette	át	az	építési	területet.	Első	
lépésként	a	régi	kétemeletes	építményt	bontották	le.	A	második	
szakaszban	kerül	sor	az	új	kétemeletes	kollégium	megépítésére.

Az	épületben	kollégiumi	szobákat	fognak	kialakítani.	Egy	részük 
kétágyas	szoba	lesz,	de	olyan	önálló	szobák	is	lesznek	majd	itt,	
amelyekben	szintén	két	ágy	lesz.	Minden	szobához	tartozik	majd	
egy	ruhatári	rész	is,	továbbá	lesz	hozzá	fürdőszoba	és	saját	WC.	
A	kollégiumi	épületben	továbbá	lesz	raktár,	kis	konyhák,	tanulószo-
bák,	irodák	tanárok	részére	és	műszaki	helyiségek	is.	Az	épületben	
padlófűtést	terveztek,	a	hőforrást	hőszivattyú	biztosítja.	A	víz	
melegítését	a	tetőn	elhelyezett	10	szoláris	panel	biztosítja	majd.

„Jobb elszállásolási lehetőséget teremt diákjainknak az új kollégium 
megyei támogatásnak köszönhető megépítése. A kollégák munkavég-
zését biztosító háttér is színvonalasabb lesz. Remélem, ez is hozzájárul 
ahhoz, hogy iskolánk mint oktatási intézmény még vonzóbb legyen. Bí-
zom abban is, hogy a tágabb környékről is még több diák érdeklődését 
kelti majd fel. Akadémiánk célja hasonló, mint fenntartójáé, Nagyszom-
bat megyéé: az, hogy javuljanak az oktatási feltételek. Ez a fontos 
beruházás éppen ezt segíti elő.“ -	Horváth	Erzsébet,	a	Nagymegyeri	
Kereskedelmi	Akadémia	igazgatónője

Nagymegyeren	az	1978/79-es	tanévtől	működik	a	Közgazdasá-
gi	Középiskola,	ahol	szlovák	és	magyar	osztályok	is	vannak.	Az	ok-
tatási	intézmény	fokozatosan	a	régió	elismert	iskolájává	vált,	amely	
az	1990/91-es	tanévtől	Kereskedelmi	Akadémia	néven	működik.	Az		
intézményben	szlovák	és	magyar	nyelvű	oktatás	folyik,	amelynek	
köre	felöleli	a	kereskedelmi	és	információs	szolgáltatásokat.	Az	ok-
tatási-nevelési	folyamat	részét	képezik	iskolán	kívüli	aktivitások	is,	
beleértve	a	tehetséggondozást,	a	környezetvédelmi,	sport-	és	kul-
turális	tevékenységeket.	Tavaly	két	diák,	Tóth	Júlia	Anna	és	Soóky	
Boglárka	kapott	elismerést	bronz	és	ezüst	emlékérem	formájában	
kiváló	tanulmányi	eredményéért.	Idén	a	magyar	tanítási	nyelvű	
középiskolák	országos	informatikai	versenyében,	az	Infoprogban	
Rózsár	Réka	nemzetközi	1.	helyezést	ért	el	A	kategóriában.

Trnavský	samosprávny	kraj	začal	s	výstavbou	nového	interná-
tu	pri	Obchodnej	akadémii	vo	Veľkom	Mederi.	Investícia,	ktorá	je	
financovaná	z	rozpočtu	župy,	je	v	objeme	884-tisíc	eur.

„Ubytovacie zariadenie pri Obchodnej akadémii vo Veľkom Mederi 
pozostávalo z dvoch objektov vytvorených z UNIMO buniek. Boli 
považované za prechodné riešenie na sedem rokov. Zostali však stáť 40 
rokov a už boli v kritickom stave. Pristúpili sme k ich zbúraniu a hneď 
vzápätí začneme s výstavbou nového dvojposchodového internátu. 
Som rád, že poskytneme nové a kvalitné ubytovanie a moderné zázemie 
určené na štúdium a voľný čas študentov. Stavebné práce by mali byť 
ukončené v priebehu deviatich mesiacov,“ uviedol	trnavský	župan	
Jozef	Viskupič.

Stavenisko	bolo	zhotoviteľovi	stavby	odovzdané	20.	júla	2022.	
V	prvej	časti	realizácie	projektu	bol	starý	dvojposchodový	objekt	
zbúraný.	V	druhej	etape	sa	bude	pokračovať	s	výstavbou	nového	
dvojpodlažného	ubytovacieho	zariadenia.

V	priestoroch	novej	budovy	vzniknú	ubytovacie	bunky.	Niekto- 
ré	budú	tvorené	z	dvoch	dvojlôžkových	izieb,	a	vybudujú	sa	aj	sa- 
mostatné	izby	s	dvoma	posteľami.	Vo	vstupnej	časti	každej	bunky	
bude	pre	študentov	pripravený	úložný	a	odkladací	priestor,	súčas-
ťou	bude	aj	kúpeľňa	a	samostatná	toaleta.	Okrem	toho	bude	v	in-
ternáte	sklad,	kuchynky,	dve	študovne,	miestnosti	pre	pedagógov	
a	technické	zázemie.	Objekt	bude	podlahovo	vykurovaný,	pričom	
zdrojom	tepla	bude	tepelné	čerpadlo.	Desať	solárnych	panelov	osa- 
dených	na	streche	objektu	bude	primárne	zabezpečovať	ohrev	vody.

„Župná investícia do nového internátu vytvorí našim študentom 
lepšie podmienky na ubytovanie. Okrem toho sa zvýši aj úroveň pra-
covného zázemia kolegov. Verím, že aj to prispeje k zatraktívneniu našej 
školy ako vzdelávacej inštitúcie a priláka vyšší počet študentov z širšie-
ho okolia. Cieľom našej obchodnej akadémie, a dozaista aj Trnavského 
samosprávneho kraja ako jej zriaďovateľa, je rozvoj v oblasti vzdeláva-
nia, k čomu táto investícia prispeje,“	s	potešením	skonštatovala	Alžbe-
ta	Horváthová,	riaditeľka	Obchodnej	akadémie	vo	Veľkom	Mederi.

Vo	Veľkom	Mederi	existuje	od	školského	roku	1978/1979	
Stred	ná	ekonomická	škola	s	triedami	s	vyučovacím	jazykom	sloven-
ským	i	maďarským.	Od	školského	roka	1990/1991	až	dodnes	
fun	gu	je	pod	názvom	Obchodná	akadémia.	Škola	ponúka	štú-
dium	obchodnej	akadémie	s	vyučovacím	jazykom	slovenským	aj	
maďarským,	vzdelávanie	v	odbore	obchodné	a	informačné	služby.	
Súčasťou	výchovno-vzdelávacieho	procesu	sú	aj	mimoškolské	
aktivity,	starostlivosť	o	talentovaných	žiakov,	športové	či	kultúrne	
aktivity.	Minulý	rok	boli	za	svoju	prácu	a	úsilie	ocenené	na	bron-
zovej	a	striebornej	úrovni	prestížnym	odznakom	a	certifikátom	
Júlia	Anna	Tóth	a	Boglárka	Soóky.	Tento	rok	v	celoslovenskej	súťaži	
v	informatike	pre	stredné	školy	s	vyučovacím	jazykom	maďarským	
Infoprog	získala	1.	miesto	v	kategórií	A	študentka	Réka	Rózsár.

Autor:	Michal	Petro

Nagymegyeren új kollégium épül megyei támogatással
Župa začala stavať nový internát vo Veľkom Mederi
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Koncom	júna	sme	
pripravili	v	poradí	tretí	
ročník	Dňa	otvorených	
dverí	v	priestoroch	Úradu	
Trnavského	samosprávneho	
kraja.	Pozrieť	si	predstavenie	
činnosti	jednotlivých	odborov	
úradu,	župných	organizácií	
a	sprievodný	program	prišlo	
okolo	2-tisíc	návštevníkov	
z	kraja,	ale	aj	z	iných	regiónov.

Teší nás, že župné 
aktivity a projekty, ale aj 
činnosť škôl a orga nizácií 
v zriaďovateľskej pôsobnosti 
kraja si prišlo pozrieť veľmi 
veľa záujem cov. Pozrieť si 
mohli priestory úradu, ale 
aj bohatý program, ktorý 
pripravili zamestnanci úradu. 
Našim cieľom je, aby sme ľudí 
viac motivovali zapájať sa do 
fungovania kraja.  
Pre	návštevníkov	bola	

pripravená	prezentácia	
župných	organizácií.	Pozrieť	
si	mohli	techniku	Správy	
a	údržby	ciest	Trnavského	
samo	správ	neho	kraja,	
skúmať	slnko	a	oblohu	vďaka	
Hvezdárni	a	planetáriu	
M.	R.	Štefánika	v	Hlohovci.	
Balneologické	múzeum	

v	Piešťanoch	si	pripravilo	
archeologický	kvíz,	Krajská	
organizácia	cestovného	ruchu	
odprezentovala	podujatia	
a	aktivity	na	letnú	sezónu.	
Zariadenia	sociálnych	
služieb	predávali	výrobky,	
ktoré	vyrobili	ich	klienti	
a	zamestnanci.
Deti	sa	potešili	tvorivým	

dielňam,	ktoré	si	pripravili	
zamestnanci	župných	
zariadení	sociálnych	služieb,	
ale	aj	výstave	z	Lega	a	súťaže	
o	detskú	kolobežku.	Na	
Dni	otvorených	dverí	svoju	
činnosť	odprezentovali	aj	
stredné	školy,	medzi	nimi	aj	
Stredná	zdravotnícka	škola	
v	Trnave,	ktorá	ponúkla	
masáže,	meranie	tlaku	
a	ochutnávku	bylinných	čajov.	
Návštevníci	si	mohli	pozrieť	
aj	elektromobil	zo	Strednej	
priemyselnej	školy	dopravnej	
v	Trnave,	ale	aj	talentovaných	
aranžérov	zo	Spojenej	školy	
v	Rakoviciach.	Nahliadnuť	
bolo	možné	aj	do	priestorov	
kancelárie	trnavského	
župana,	s	ktorým	mnohí	viedli	
diskusiu.

Autor:	Peter	Kováčik

Június	végén	harmadik	
alkalommal	tartottunk	
nyílt	napot	a	Nagyszombat	
megyei	Hivatal	székházában.	
Mintegy	kétezer	látogatót	
fogadtunk,	akik	főleg	a	
megyéből,	de	annak	határain	
túlról	is	érkeztek.	Nemcsak	a	
kísérőprogramok	érdekelték	
őket,	hanem	betekintést	
nyerhettek	abba	is,	hogyan	
működnek	az	egyes	megyei	
szakosztályok	és	a	megyei	
intézmények.

Örülünk annak, hogy sok 
érdeklődő jött el hozzánk 
megismerkedni azzal, 
hogyan működik a megyei 
hivatal, milyen projektjeink 
futnak, milyenek azok az 
iskolák és szervezetek, 
amelyeknek a megye 
a fenntartója. Nemcsak 
az egyes osztályokra 
látogathattak el, hanem 
megtekinthették azt a gazdag 
programot is, amit a megyei 
alkalmazottak készítettek. 
Ezzel a rendezvénnyel egyre 
több embert szeretnénk 
ösztönözni arra, hogy 
bekapcsolódjon a megye 
életének működtetésébe.
A	látogatóknak	

bemutatták	az	egyes	megyei	
fenntartású	szervezetek	
működését.	Megnézhették	
azokat	a	műszaki	eszközöket,	
amelyeket	a	Nagyszombat	
megyei	Közútkezelő	és	
Útkarbantartó	Vállalat	
használ	az	útfelújításoknál.	
Sokan	voltak	kíváncsiak	a	
Galgócon	működő	M.	R.	
Štefánik	Csillagvizsgáló	és	
Planetárium	csillagászati	

távcsövére,	hiszen	ezzel	
kémlelhették	az	égbolton	
látható	egyes	égitesteket,	
köztük	a	Napot	is.	A	pöstyéni	
Balneológiai	Múzeum	
egy	régészeti	vetélkedőt	
szervezett,	a	Nagyszombat	
megyei	Idegenforgalmi	
Szövetség	pedig	ismertette	
azokat	a	rendezvényeket,	
amelyeket	a	nyárra	tervezett.	
A	szociális	otthonok	
dolgozói	az	ott	lakók	és	az	
alkalmazottak	által	készített	
tárgyakat	árulták.
A	gyermekeket	érdekelték	

azok	az	alkotóműhelyek,	
amelyeket a megye 
szociális	intézményeinek	
dolgozói	szerveztek	
nekik.	Nagyon	népszerű	
volt	a	Legokiállítás	és	a	
gyermekek	rollerversenyén	
is	sokan	vettek	részt.	
Ezen	a	napon	a	megyei	
fenntartású	középiskolák	
szintén	bemutatkoztak.	
Köztük	a	nagyszombati	
Egészségügyi	Középiskola	is,	
amely	masszázsokat	kínált,	
de	vérnyomásmérésre	és	
gyógyteák	megkóstolására	
is	volt	lehetőség.	Az	
érdeklődők	megtekinthették	
a	nagyszombati	Ipari	és	
Közlekedési	Középiskola	
elektromos	autóját,	
valamint	a	rákfalui	
(Rakovice)	Egyesített	Iskola	
diákjainak	dekorációi	
szintén nagy sikert 
arattak.	A	nagyszombati	
megyefőnök	ajtaja	is	nyitva	
állt	az	érdeklődők	előtt,	sőt,	
akinek	kedve	volt	hozzá,	
elbeszélgethetett	vele.

Ďakujeme, že ste navštívili náš 
Deň otvorených dverí

Köszönjük, hogy eljöttek hozzánk 
a nyílt napon

#spolutvorimekraj

TRNAVSKÝ
KRAJ
–
kraj
zážitkov

Krásna príroda,
bohatá história,  
tradičné podujatia 
a množstvo 
kulinárskych zážitkov. 

To je Trnavský kraj.


